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BATTERIJTRENDS
Een elektrisch batterijsysteem maakt het energiezuinige Van den Pol-
bedrijfsgebouw (label A++++) nog duurzamer. Ook voor klanten worden 
batterijen ingezet als onderdeel van slim energiemanagement. Met PV-
panelen opgewekte energie die overdag niet nodig is, wordt opgeslagen 
voor later gebruik. Een batterij komt ook van pas als teruglevering geld 
kost omdat teveel zonnestroom beschikbaar is. Als netstroom duur is, 
wordt eerder opgeslagen energie ingezet. En door de piekvraag 
te beperken, volstaat een kleinere energieaansluiting.

Zand en water kunnen warmte vasthouden; ze fungeren dan als ther-
mische accu. Bij een proef in Finland wordt overtollige groene stroom 
gebruikt om een grote geïsoleerde bak zand tot hoge temperatuur op te 
warmen. Een warmtewisselaar zorgt ervoor dat warme lucht in het zand 
circuleert. Die warmte wordt tot maanden vastgehouden met minimaal 
verlies en kan later worden ingezet. Ook met water is energieopslag 
mogelijk. Deze thermische batterijen kunnen wijken verwarmen of 
industriële bedrijven van warm water voorzien.

Vergeleken met materialen in elektrische batterijen zijn zand en water 
goedkope grondstoffen. Ook is de milieubelasting verwaarloosbaar. De 
techniek is volop in ontwikkeling maar zeker kansrijk. Van den Pol volgt 
het op de voet.

Verzekerd van nieuwe energie
Vrijwel iedereen denkt dat het elektriciteitsverbruik de

afgelopen 15 jaar fors toenam. Dat klopt niet. Het bleef vrijwel 

constant, ondanks alle gasloze gebouwen en de opkomst van 

elektrisch rijden. We zijn erin geslaagd objecten, installaties en 

processen slimmer en duurzamer te maken, bijvoorbeeld met 

verledden, sensoren en betere inregeling. Hierdoor is minder 

nieuwe energie nodig.

Steeds meer van die nieuwe energie komt van zonnepanelen.

Van den Pol heeft 25 jaar ervaring met deze groene opwek.

Vervanging van PV-installaties is nu aan de orde, waarbij nieuwe 

techniek zorgt voor een hogere opbrengst. Oude panelen worden 

vaak hergebruikt.

Netcongestie bedreigt onze duurzame doelstellingen. Niet alle 

opgewekte energie wordt gebruikt, niet iedereen krijgt de stroom 

die nodig is. Daarom zetten we vol in op energiemanagement; in 

gebouwen, op wijk- en gebiedsniveau.

Met Rabobank als trekker is Van den Pol partner van de eerste 

Green Deal in de provincie Utrecht waarbij bedrijfsterreinbewoners 

verbonden worden via een virtueel energienet. Met behulp van data 

stemmen we verbruik en opwek op elkaar af. Individuele bedrijven 

hebben minder energie nodig en besparen fors. Ook komt er meer 

ruimte op het net. Win-win dus. Gebieden verknopen is een

volgende stap.

Bij bovenstaande opgaven spelen installatiebedrijven een sleutelrol. 

Voldoende goed opgeleide medewerkers zijn daarvoor een vereiste. 

Daarom koesteren we onze bedrijfsschool die al 17 jaar zorgt voor 

de continue instroom van jong technisch talent. Zo is niet alleen 

Van den Pol maar ook de samenleving verzekerd van nieuwe

energie. Nu en in de toekomst.

Wim van den Pol

DYNAMISCHE ENERGIECONTRACTEN
Sterk fluctuerende prijzen maken dynamische energiecontracten aantrekkelijk, ook voor zakelijke gebruikers.

Om maximaal van wisselende prijzen te profiteren, is een samenspel vereist van verschillende componenten:

wind- en zonne-energie, batterijsystemen, laadvoorzieningen. Door die in combinatie met energie van het net

in te zetten, afhankelijk van het actuele tarief, kan aanzienlijk worden bespaard. Van den Pol zorgt dat de

noodzakelijke data worden verzameld en alle componenten automatisch worden aangestuurd.
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Logistiek specialist Nabuurs is vanuit ruim twintig locaties actief 

voor klanten in onder meer food, persoonlijke verzorging, retail en 

horeca. Daaronder AB InBev. Om afnemers van ’s werelds grootste 

brouwconcern in stad en regio Amsterdam te beleveren, bouwde 

Nabuurs in Osdorp een nieuw distributiecentrum. “Zero emission 

is voor ons een belangrijke doelstelling.”

Het distributiecentrum is een eigen ontwik-

keling van Nabuurs. “Heembouw is onze 

vaste bouwer, met Van den Pol als partner 

voor alle E-installaties,” zegt vastgoedmana-

ger Michel Bruisten.

Van den Pol was een voor hem onbekende 

partij maar de kennismaking bevalt prima. 

“Je merkt dat Heembouw en Van den Pol 

goed op elkaar ingespeeld zijn. De lijnen 

tussen beide bedrijven zijn kort; dat komt de 

snelheid van zowel besluitvorming als bouw 

ten goede.”

Alleen emissieloos
Mede door de prominente hoeklocatie 

stelde gebiedsontwikkelaar SADC hoge 

eisen aan de uitstraling van het gebouw. 

“Voor ons is zero emission een belangrijke 

doelstelling. Die sluit naadloos aan op het 

beleid van Amsterdam. Per 2025 is in grote 

delen van de gemeente alleen emissieloos 

vracht- en bestelverkeer welkom. Met dit 

DC is Nabuurs daarop voorbereid.”

De laadvoorzieningen voor elektrische 

vrachtwagens zijn door Van den Pol aan-

gelegd. Een afzonderlijke verdeler maakt 

toekomstige uitbreiding eenvoudig. “Opge-

wekte stroom van de PV-installatie wordt 

zoveel mogelijk ingezet voor het gebouw 

en het laden van voertuigen. Netcongestie 

speelt hier niet, dus we kunnen overschot-

ten probleemloos terugleveren.”

p u l s  # 2  N i e u w e  e n e r g i e

 Elektrisch transport vanuit nieuw Nabuurs-DC

Klaar voor
 de toekomst
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Aandenken aan bouwers
Bij de BREEAM Very Good-certificering is ledverlichting met 

bewegingssensoren een belangrijk aspect. “Net als natuur-

inclusiviteit, met een sedumdak, vleermuizenkasten en 

aangeplante bomen,” aldus Bruisten. “Om dieren rust te geven, 

schakelt de buitenverlichting na 23.00 uur uit.”

Een insectenhotel symboliseert de aandacht voor de natuur. 

Materiaal hiervoor is afkomstig van de bouwpartners;

Van den Pol bracht een kabelhaspel in. Zo is er een blijvend 

aandenken aan de makers van het DC.

Reuzenblik Bud
Het insectenhotel is niet de enige eyecatcher. “Het sprinklervat 

moest op last van de gemeente in het gebouw worden

geplaatst. Toen ontstond het idee dit te bestickeren als een 

groot blik Budweiser, een merk van AB InBev. De spots die

het vat uitlichten, zijn door Van den Pol ook als bierblikjes

uitgevoerd.”

Goed geborgd
In nauwe afstemming met Nabuurs verzorgde Van den Pol het 

inbouwpakket: ledverlichting, data-installatie, toegangscontrole, 

CCTV en inbraakalarm. “Afspraken nakomen is cruciaal bij

zo’n traject, net als een adequate communicatie,” benadrukt

Bruisten. “Beide aspecten zijn goed geborgd bij Van den Pol, 

zowel door mijn directe contactpersonen als de medewerkers 

van hun backoffice. Die kennen je niet persoonlijk maar weten 

wie je bent en zorgen voor de juiste opvolging.” <<

“Zero emission 
is een 

belangrijke 
doelstelling 

voor ons.”
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Vastgoedbedrijf Heilijgers – onderdeel van KlokGroep – is 

actief met zowel ontwikkeling, woning- en utiliteitsbouw 

als renovatie, onderhoud en beheer. Gerard Pellikaan begon 

op zijn 15e als leerling timmerman. “In bijna 26 jaar heb 

ik veel geleerd en meegemaakt. Opleidingen en ervaring 

leidden ertoe dat ik begin 2023 hoofduitvoerder werd.” 

Harde afspraken
Eerste klus in die rol is De Lichtpen. Dit Amersfoortse nieuw-

bouwproject omvat 98 appartementen in twee torens met 

parkeergarage, daktuin en commerciële ruimte. “Alle woningen 

zijn verkocht, de bouw is in volle gang. De kelder is in het werk 

gestort en daarna worden de verdiepingen prefab opgebouwd. 

Dit is een must vanwege de beperkte ruimte op de bouwplaats. 

Alles staat en valt met een strakke planning en harde afspraken. 

Haalt iemand zijn tijdslot niet dan heeft iedereen daar last van. 

Het just-in-time-traject is af en toe spannend maar de bouw-

partners pakken het prima op.”

Belangrijke betrokkenheid
Een van die partners is Van den Pol. Beide bedrijven kennen

elkaar van eerdere projecten als House Modernes, de

herontwikkeling van een Utrechts winkel- en kantoorcomplex 

en appartementengebouw Eemerald in Amersfoort. Bij

De Lichtpen legt Van den Pol onder meer alle E-voorzieningen 

en ledverlichting met bewegingssensoren aan. De PV-installatie 

is voorzien van een begrenzer die teruglevering voorkomt.

Ook bij De Lichtpen bevalt de samenwerking, stelt Pellikaan. 

“Van den Pol is een gedegen bedrijf dat goed werk levert, ook 

in het voortraject. Hun mensen zijn echt betrokken bij het

project; belangrijk, want we moeten het samen doen.”

Veiligheidsbewustzijn
Dat geldt zeker voor veiligheid. “In het bouwveiligheidsplan 

komen alle aspecten aan bod: denk aan veiligheidszones, 

looproutes, bebording en logistieke invuling. Maar ondanks alle 

voorbereidingen gaat het er uiteindelijk om dat iedereen op de 

bouwplaats scherp blijft, elke dag opnieuw. Ik merk dat het

veiligheidsbewustzijn bij Van den Pol hoog is. Dat wordt

benadrukt door het directiebezoek aan de bouwplaats, naar

aanleiding van positieve geluiden over de veiligheid bij dit

project. Die aandacht wordt zeker gewaardeerd.” <<

Heilijgers Bouw en Van den Pol realiseren regelmatig samen projecten. 

Actueel voorbeeld is De Lichtpen in Amersfoort. Veiligheid krijgt veel 

aandacht, met een zorgvuldige voorbereiding en alert gedrag op de 

bouwplaats. De beperkte ruimte vereist een strakke planning.

Focus op veiligheid bij De Lichtpen

elke dag
scherp blijven

LASDOZEN VAN GERECYCLED PLASTIC
Net als bij alle andere projecten gebruikt

Van den Pol bij De Lichtpen lasdozen van

gerecycled plastic. Hiermee wordt de footprint

verder beperkt. De hoogste trede van de 

CO2-Prestatieladder onderstreept de

duurzaamheidsambities.

Meer weten?

Gerard Pellikaan

Gerard Pellikaan

“Alles staat en 
valt met een 

strakke planning en 
harde afspraken.”
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Goed voor het milieu
én de portemonnee

Van den Pol investeert in een duurzaam

wagenpark. Al 25 procent is elektrisch en

dat aandeel neemt toe. Ook conventionele

auto’s worden steeds schoner. Zo zijn negen

Dacia’s aangeschaft met een LPG-installatie. 

Verder worden busjes regelmatig vervangen

door kleinere types. Die lenen zich prima

voor privégebruik waardoor een eigen auto

niet per se meer nodig is. 

DUURZAAM
WAGENPARK 
sTEEDS SCHONER

Altijd
een volle
accu

Nieuw laadplein voor ERA Contour

Softwareplatform
Na de uitbreiding beschikt ERA Contour over dertig slimme 

laadplekken. “Op een lcd-scherm zie je direct of de auto ook 

echt oplaadt. Via het softwareplatform maak je eenvoudig 

gebruikerspasjes aan en kan ik een vastzittende kabel ontkop-

pelen. Er is veel informatie beschikbaar, onder meer over de ge-

middelde laadduur en het energieverbruik. Van den Pol beheert 

de installatie op afstand en komt als het nodig is in actie.”

Capaciteit vergroten
De beschikbare energie wordt automatisch verdeeld over 

de laadpunten. “Dat gebeurt op de achtergrond; je merkt er 

niets van. In de praktijk parkeert iedereen lang genoeg voor 

een volle accu.”

Ongeveer een derde van de parkeerplaatsen heeft nu een 

laadmogelijkheid. “Ook op drukke dagen volstaat dat, maar er 

zijn al voorzieningen getroffen om de capaciteit eenvoudig te 

kunnen vergroten.”

Vertrouwen
ERA Contour is in gesprek over uitbreiding van de PV-installatie. 

“Dan kunnen we opgewekte energie ook gebruiken om auto’s 

op te laden. Van den Pol ondersteunt ons hierbij. Opnieuw 

verloopt de communicatie prettig. Spreken we iets af dan kan ik 

erop vertrouwen dat het gebeurt.” <<

Office manager Sabine Fortes is verantwoordelijk voor de laadvoorzieningen op het Zoetermeerse hoofdkantoor van 

ERA Contour. “Er waren te weinig laadpalen om aan de toenemende vraag te voldoen. De laadsnelheid liet te wensen 

over en storingen kwamen nogal eens voor.” Hoog tijd voor vernieuwing en uitbreiding. “Van den Pol is co-maker bij 

onze woningbouwprojecten. Door hun ervaring met laadvoorzieningen waren ze ook hiervoor de aangewezen partij.”

Na een uitbreiding beschikt 

ERA Contour op haar hoofdkantoor 

over een slim laadplein met voldoende 

capaciteit. In de toekomst kunnen 

eenvoudig meer voorzieningen 

worden toegevoegd.

“Spreken we iets af
dan kan ik erop

vertrouwen
dat het gebeurt.”

Sabine Fortes

De VW ID. Buzz, elektrisch met een hoge actieradius.



p u l s  # 2  N i e u w e  e n e r g i ep u l s  # 2  N i e u w e  e n e r g i e 1514

steunt Unifore bij het verduurzamings- en certificeringsproces.

“Wij brengen maatregelen in kaart en geven inzicht in

investeringen en terugverdientijd. Zo kan Unifore weloverwogen 

keuzes maken. Energie is goed voor circa een derde van alle 

BREEAM-credits. Daarom is het Energielabel een belangrijk 

richtsnoer.”

Zichtbare investering
Ledverlichting met bewegingssensoren is een effectieve manier 

om het label te verbeteren. “Afhankelijk van het gebouw ligt de 

terugverdientijd tussen de drie en vijf jaar,” weet Van der Zande. 

“Belangrijk is ook dat lagere kosten gepaard gaan met beter 

licht. Het maakt deze maatregel letterlijk zichtbaar voor huur-

ders; de omstandigheden voor hun medewerkers verbeteren. 

Daarom kan verlichtingsverduurzaming ook een trigger zijn voor 

verlenging van een huurcontract.”

één aanspreekpunt
Bij de verduurzaming van de Unifore-portefeuille doet CFP een 

beroep op Van den Pol. “Bijvoorbeeld bij Transpolis, een markant 

kantoorcomplex in Hoofddorp. Hier zijn alle oude TL-armaturen 

vervangen door led met sensoren.” Van den Pol kwam als beste 

uit de aanbesteding. “Nieuwe plafonds met standaard

armaturen bleken voordeliger dan maatwerk-armaturen.

Het vervangen van de plafonds gebeurde onder regie van

Van den Pol. Hierdoor hadden wij maar één aanspreekpunt.” 

Complimenten
Bij een project zoals Transpolis spart CFP al in een vroeg

stadium met Van den Pol. “Door onze gezamenlijke ervaring

ontstaat snel inzicht in de impact van maatregelen op het

Energie-label en de BREEAM-score. Daarna wordt een

gedetailleerd plan opgesteld voor de vervanging.” Van den Pol 

stemt werkzaamheden rechtstreeks af met de huurders.

“Het is cruciaal dat die zo min mogelijk overlast ervaren. Dat is 

ook bij Transpolis zonder meer gelukt. Van den Pol kreeg veel 

complimenten over hun werkwijze.”

Ook het eindresultaat was conform doelstelling. “Transpolis is 

nu BREEAM Excellent-gecertificeerd en heeft Energielabel A+.” <<Nieuw licht
in Transpolis
BREEAM Excellent en A+ voor markant kantoorcomplex

Veel vastgoedeigenaren verduurzamen hun portefeuille. Effectieve

maatregel is het vervangen van conventionele verlichting door led.

“Dit heeft een aantrekkelijke terugverdientijd én is zichtbaar voor

huurders. Lagere kosten gaan gepaard met beter licht.”

CFP Green Buildings ondersteunt klanten bij gebouwverduur-

zaming met advies en begeleiding. Ook ontwikkelde het bedrijf 

de Green Buildings Tool die inzicht geeft in kansrijke maatregelen.

Planmatig verduurzamen
Onder de opdrachtgevers van CFP bevinden zich grote

vastgoedeigenaren. “Zij willen hun portefeuille planmatig

verduurzamen,” zegt senior consultant Youp van der Zande. 

Hierbij spelen meerdere drijfveren. “Beperking van het energie-

verbruik beïnvloedt de exploitatie positief en geeft meer

zekerheid over kosten. Verder maakt een hoog duurzaam-

heidsniveau gebouwen aantrekkelijk voor huurders. Ook bij een 

eventuele toekomstige verkoop is een goede duurzaamheids-

score belangrijk.”

Elf BREEAM-certificaten
Om de mate van duurzaamheid aan te tonen, wordt steeds 

vaker een BREEAM-certificering gebruikt. Deze internationale 

meetmethode komt tot stand via credits en kent verschillende 

niveaus. Recent nam Unifore Real Estate BREEAM-certificaten 

in ontvangst voor elf van haar kantoren. Bij acht daarvan gaat 

het om Excellent, de een na hoogste beoordeling. CFP onder-

GREEN BUILDINGS TOOL
CFP ontwikkelde de Green Buildings Tool die

snel inzicht geeft in kansrijke maatregelen. 

Meer weten?
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Brancheorganisatie Techniek Nederland 

schaakt op vele borden om de installatie-

sector te versterken: een intensieve lobby 

bij overheden, verbinding met het onderwijs 

en een landelijke arbeidsmarktcampagne. 

”Ruim baan voor de makers van morgen.”

Doekle Terpstra - Techniek Nederland:

“Technisch talent 
wordt de nieuwe elite”

Het personeelstekort bij technische bedrijven blijft

onverminderd hoog. “Leden die voornamelijk in de

woningbouw actief zijn, merken dat die activiteiten

enigszins stagneren,” zegt Techniek Nederland-voorzitter 

Doekle Terpstra. “In veel andere deelmarkten is de krapte 

nog volop aanwezig. Er is nog altijd een tekort van zo’n 

20.000 technische vakmensen.”

Verborgen parel
Nederland telt zo’n 190.000 mensen met een technisch beroep. 

“Hun werk verandert snel, mede door digitalisering. Installaties 

zijn steeds complexer, de installateur wordt system integrator 

met een sleutelrol in de bouwketen.” Die ontwikkeling vraagt 

óók om hoger opgeleid personeel. “De verbinding met het hbo 

kan beter, maar ik zie van beide kanten beweging. Scholen 

leiden vaker op voor de technieksector. Mooi voorbeeld is

Be an engineer, een initiatief van hogescholen waarbij

techniekonderwijs en praktijk samengaan. Grote kansen zijn er 

bij toegepast onderzoek, echt een verborgen parel. Techniek 

Nederland bemiddelt graag bij het contact met scholen.”

Achterdeur dicht
In 2022 was 70% van de nieuwe technische medewerkers 

zij-instromer. “Vaak kiezen zij voor onze sector omdat ze bij 

willen dragen aan de verduurzaming van Nederland.

Een intrinsieke maatschappelijke motivatie, los van de prima

arbeidsvoorwaarden.” Een aanzienlijk deel blijkt echter weer 

snel uit te stromen. “Verwachtingen komen niet uit; denk

aan de werk-privébalans en zeggenschap over de invulling

van de functie. Daar ligt voor bedrijven zeker een opgave.

Als mensen door de voordeur binnenkomen, moet de

achterdeur wel dicht zijn.”

“Het imago van
techniek wordt beter,

het vak staat
in de picture.”

SUPERHELDEN IN DE SPOTLIGHTS

Techniek Nederland lanceert een landelijke

arbeidsmarktcampagne voor de installatiebranche.

Het concept is in nauwe samenwerking met leden ontwikkeld.

Superhelden brengen een aansprekende boodschap:

Je kunt zoveel meer in de techniek!

Mammoettanker
Bijna een derde van de instroom bij techni-

sche bedrijven kwam vorig jaar vanuit het 

onderwijs. “Dat percentage moet omhoog. 

Van oudsher opereert het mbo aanbod-

gericht, terwijl de beroepspraktijk leidend 

moet zijn. Gelukkig zien steeds meer 

scholen dat in.

Onderwijs vindt minder in de klas en vaker 

bij bedrijven plaats, maar die ontwikkeling 

gaat langzaam. Onderwijs is een mam-

moettanker.”

Schoolvoorbeeld
Steeds meer installateurs staan liever zelf 

aan het roer en starten een eigen bedrijfs-

school. Een goede zaak, stelt Terpstra, die 

eerder een bezoek bracht aan de Van den 

Pol-Topklas. “Het bedrijf gaat voor de beste 

studenten. MboRijnland borgt de kwaliteit, 

de praktijkopleiding vindt plaats in eigen 

huis met hybride docenten. Een schoolvoor-

beeld, letterlijk en figuurlijk.”

in the picture
Techniek Nederland ziet een lichte toename 

in de aanmeldingen voor techniek-

opleidingen in vmbo en mbo. “We rekenen 

ons niet rijk, maar de voortekenen zijn

gunstig. Het imago van techniek wordt 

beter, het vak staat in de picture. Installatie-

bedrijven zijn assertief en zelfbewust, laten 

hun gave projecten graag zien. De aantrek-

kingskracht van techniek neemt daardoor 

verder toe.” 

Honderden miljoenen
Het Rijk realiseert zich volgens Terpstra 

terdege de cruciale rol van technische 

bedrijven. “Techniek Nederland zit bij al het 

relevante overleg aan tafel. Dat resulteerde 

onder meer in de LLO Katalysator. Hiermee 

worden honderden groeifondsmiljoenen 

ingezet voor een leven lang leren, met de 

nadruk op techniek en de energietransitie.”

Makers van morgen
De lobby van Techniek Nederland gaat 

onverminderd door. “De focus ligt nu op de 

verkiezingsprogramma’s en het regeer-

akkoord. De belangen van de sector moeten 

daarin nadrukkelijk terugkomen, met het 

waarborgen van voldoende technisch talent 

als speerpunt.” Want deze makers van 

morgen gaan volgens Terpstra de komende 

jaren bij grote maatschappelijke opgaven 

het verschil maken. “Zij zijn de nieuwe elite 

op de arbeidsmarkt.” <<
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Na de oplevering eind 2022 is het nieuwe fulfilment center van 

Brocacef stapsgewijs in gebruik genomen. “Het is allereerst 

bedoeld voor belevering van onze eigen BENU apotheken en 

zakelijke klanten, als vervanging van een bestaand DC,” zegt 

Koen Gudde, programma manager bij Brocacef Groep. “Daarbij 

is rekening gehouden met volumegroei; door vergrijzing neemt 

de behoefte aan medicijnen en medische hulpmiddelen toe.”

Werk uit handen
Het nieuwe magazijn biedt ook mogelijkheden om meer

activiteiten van Brocacef onder één dak te brengen. “Zo worden 

er ook recepten op patiëntniveau klaargemaakt en medicijn

rollen geproduceerd waarbij alle medicatie per innamemoment 

in een zakje zitten. Door de bundeling van activiteiten - daarom 

noemen we het een fulfilment center - worden doorlooptijden 

korter en transportbewegingen gereduceerd.” 

Niet langer welkom
Datzelfde gebeurt door de inzet van elektrisch transport.

“Vanaf 2025 zijn nieuwe emissievoertuigen niet langer welkom 

binnen de Amsterdamse ring,” aldus Gudde. “Wij anticiperen 

daarop met laadvoorzieningen voor elektrische voertuigen plus

voorbereidingen voor een substantiële uitbreiding ervan.

Ook investeert Brocacef in SunRiders, elektrische transport-

fietsen die op zonne-energie rijden en elektrische bezorgauto’s. 

Recent zijn er daar vijftig in gebruik genomen.”

Brocacef verwacht vanaf eind 2023 minder kilometers door de 

stad af te leggen. Door optimale planning zijn minder voertuigen 

nodig voor de levering aan huis bij consumenten. Met daarnaast 

de inzet van elektrische voertuigen wordt in het totaal een 

reductie van 30.000 kilo CO2 gerealiseerd.

Veranderende omstandigheden
Heembouw realiseerde het FC dedicated voor Brocacef met 

Van den Pol als partner voor de E-installatie, beveiliging, da-

tanetwerk, verlichting, laadvoorzieningen en de PV-installatie. 

“Beide bedrijven waren eerder betrokken bij de bouw en

uitbreiding van ons distributiecentrum in Eindhoven. Voor

Amsterdam Osdorp heb ik te maken met dezelfde contact-

personen; dat werkt prettig.”

Al in een vroeg stadium gingen zij regelmatig met het

projectteam Brocacef om tafel. “Stap voor stap werden pand 

en installaties steeds concreter. Tijdens het traject kregen we 

te maken met veranderende omstandigheden: Corona, de 

beschikbaarheid van materialen, prijsontwikkelingen en de 

oorlog in Oekraïne. De bouwpartners zijn goed omgegaan met 

deze dynamiek, waardoor we uiteindelijk alles volgens planning 

gerealiseerd hebben.”

Het nieuwe duurzame fulfilment center in Business Park Amsterdam Osdorp

heeft voor Brocacef Groep impact op tal van gebieden. Processen worden

geoptimaliseerd, apotheken ontzorgd en de C02-uitstoot beperkt. Door de

concentratie van discipline neemt ook het perspectief voor medewerkers toe.

Brocacef ontzorgt met fulfilment center

Veel vliegen in één klap

“Stap voor stap
werden pand en

installaties steeds
concreter.”
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SENSOREN VINDEN 
LAAGHANGEND FRUIT
Sensorfact is gespecialiseerd in smart monitoring voor industriële bedrijven. 

Samen met Van den Pol voerde het bedrijf een pilot uit bij Epos in Nijkerk, 

producent van smaakmakers voor de voedingsindustrie. Met sensoren is het 

elektrisch verbruik van hun machines gemeten. Deze 

data zijn gemonitord en geanalyseerd met behulp 

van Sensorfact-software, als basis voor mogelijke ver-

beteringen. Een slimme manier om laaghangend fruit 

op te sporen. De pilot verliep succesvol en energie-

besparende acties zijn in gang gezet.

Installaties verknopen
Het nieuwe distributiecentrum heeft een BREEAM Very 

Good-certificering. Naast de laadvoorzieningen en ruim 5.500 

PV-panelen draagt ook ledverlichting met bewegingssensoren 

hieraan bij. Die is via een KNX-systeem door Van den Pol geïnte-

greerd met andere installaties. “BREEAM eist onder andere dat 

de buitenverlichting na 23.00 uur automatisch dimt naar 10%,” 

aldus Gudde. “De meeste leveringen vinden ’s nachts plaats. 

Na het aanbieden van een toegangspas schakelt de verlichting 

dan volledig in en kan veilig worden geladen en gelost.”

Beste keuze
Brocacef heeft voorgeschreven leveranciers voor toegangscon-

trole en CCTV. “Gezien de verwevenheid met E en data hebben 

we van de Pol gevraagd deze werkzaamheden te coördineren. 

Die rol hebben ze prima opgepakt. Binnen ons moederconcern 

Phoenix loopt een project voor duurzame verlichting binnen 

alle magazijnen in Europa. Dit wordt door één partij verzorgd. 

Van den Pol heeft hun aanbod vergeleken met de eigen 

voorkeursleverancier. Die bleek uiteindelijk de beste keuze.”

Voortschrijdend inzicht
Ook na oplevering is Van den Pol in Osdorp actief. “Bij projecten 

van deze omvang en looptijd is altijd sprake van voortschrijdend 

inzicht. Dit zorgt ervoor dat nog enkele aanpassingen en uitbrei-

dingen nodig zijn.”

Met de nieuwbouw slaat Brocacef veel vliegen in één klap. 

“Naast de optimalisatie van processen ontstaat ook meer per-

spectief voor onze medewerkers,” weet Gudde. “Met verschil-

lende disciplines onder één dak zijn er volop mogelijkheden om 

door te groeien in een andere rol binnen het bedrijf.” <<

INTEGRATIE VAN INSTALLATIES
De inbraakinstallatie van het Brocacef-fulfilment center is in klasse 4 uitgevoerd. 

Bij het inschakelen ervan gaan verlichting en geluidsinstallatie uit. Integratie van 

installaties zorgt zo voor minder energieverbruik en meer gebruiksgemak.

BEKIJK DE FILM 
OVER DIT PROJECT

HERNIEUWDE ENERGIE 
HET GRAS BLEEK NIET GROENER
“Na een aantal jaren bij Van den Pol dacht ik dat het gras ergens anders 

nog groener was,” vertelt servicemonteur Jeroen Groenendijk. “Dat 

bleek niet zo. Bij terugkomst werd ik met open armen ontvangen. Het 

voelde direct vertrouwd; je merkt dat dit een hecht familiebedrijf is.

 

Tussendoor werkte ik bij een chemisch bedrijf waar ik veel ervaring 

opdeed in de besturingstechniek. Die kennis komt zeker van pas bij 

mijn werk als servicemonteur. Ik krijg veel energie als een project 

voorspoedig verloopt en we vertrekken bij een tevreden klant.

 

Als installateur werken we lean en duurzaam. Ook het feit dat 

Van den Pol altijd vakkundig werk aflevert, spreekt me aan. Jonge 

mensen krijgen de kans om te leren en te groeien binnen het bedrijf.”



p u l s  # 2  N i e u w e  e n e r g i ep u l s  # 2  N i e u w e  e n e r g i e 2322

Opvallende overeenkomst bij drie relatief nieuwe Van den Pol-collega’s:
ze waren eerder werkzaam als kok. Vanwaar deze overstap?
Wat zijn de belangrijkste verschillen tussen het installatievak en de horeca?
En zijn er ook overeenkomsten? De culinaire collega’s delen hun ervaringen.

Van horeca naar installatietechniek

Koken met Van den Pol

Rowan van Zanten, Rémon van Toorn en Ralph Kooyman

“Gewoon doen.”
Rowan van Zanten 

Monteur Service & Onderhoud

“Creatief bezig zijn en gasten een leuke 

tijd  bezorgen; dat trok me aan in het 

koksvak. Maar je maakt lange dagen en 

werkt op momenten dat anderen vrij 

zijn. De installatiebranche leek me altijd 

al leuk en de werktijden zijn een stuk 

prettiger.

Over Van den Pol hoorde ik goede 

verhalen. En het is in de buurt, zeker 

belangrijk. Het bevalt uitstekend, vooral 

het meer regelmatige leven. En ook in 

deze functie gaat het erom klanten blij  

te maken. Mijn advies aan horeca-

medewerkers die de overstap over-

wegen: gewoon doen.”

“Ik zit hier op mijn plek.”
Ralph Kooyman 

Monteur Service & Onderhoud

“Na zo’n vijftien jaar in de horeca met 

ups en downs wist ik dat ik dit niet tot 

mijn pensioen zou blijven doen.

De piekwerkdruk stond me echt tegen. 

Ik kreeg een tip over vacatures voor de 

afdeling Service & Onderhoud bij

Van den Pol. De installatiebranche 

betaalt veel beter en ik heb bijna alle 

weekenden vrij.

Waar ik gewend was in teamverband 

te werken, ben ik nu meer zelfstandig. 

Maar in de basis hebben beide functies 

een dienstverlenend karakter. Het geeft 

telkens een tevreden gevoel als je de 

klant helpt met telefonische support, 

het oplossen van een storing of

onderhoud van hun systeem.

Tip voor anderen die aan een carrière-

switch denken: volg een DISK-training. Die 

zorgt voor handvaten om de juiste keuze te 

maken. Het gaf mij de bevestiging dat ik 

bij Van den Pol op mijn plek zit.”

“Als team dingen bereiken.”
Rémon van Toorn 

Planner Service & Onderhoud

“Na zes jaar chef-kok was duidelijk dat de 

combinatie met een gezin niet ideaal is. 

Door corona merkte ik hoe fijn het is om 

thuis te eten en ook de weekenden thuis 

te zijn. In de derde lockdown koos ik voor 

Van den Pol. Het hechte familiegevoel dat 

ik ken uit de keuken vind je hier ook.

Als er problemen zijn, moet je net als in 

het koksvak met druk kunnen omgaan. 

Het draait bij Van den Pol niet om indivi-

dueel succes; als team gaan we ervoor 

om dingen te bereiken. Ik haal veel plezier 

uit het snel schakelen om aan het eind van 

de dag iedereen geholpen te hebben.

Natuurlijk, het is spannend deze overstap 

te maken. Maar je krijgt er geen spijt van.” <<
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VGI-Promatec ontwerpt en levert onder meer transport-

banden, pallet- en krathandlingsystemen en complete

handling- en transportsystemen. De eerste kennismaking 

met Van den Pol was aanleiding voor een vervolg.

“Samen bieden we een complete oplossing.”

Onder VGI vallen twee bedrijfsonderdelen: Willems RVS 

Machinebouw en Promatec Handling Systems. Het eerste 

nam Marco van Geel in 2001 over, het tweede startte hij 

zelf. “VGI-Willems is gespecialiseerd in roestvaststaal en 

aluminium. Er is een grote productiehal met lasersnijders, 

kantbanken, straalcabines en tientallen lasplekken. Vrijwel 

alles gebeurt in eigen huis.”

Afhankelijk van de uitvoering wordt een deel van de 

machines en projecten die Promatec ontwikkelt bij Willems 

gemaakt. “Assemblage doen we altijd zelf. Dat maakt het 

eindresultaat zichtbaar voor alle betrokkenen in het bedrijf. 

Onze mensen zijn terecht trots op wat we hier maken.”

Impuls 

Door de aanhoudende groei betrok VGI in 2020 een nieuw 

pand in Hapert. “Er werken nu zo’n 125 mensen,” zegt

Van Geel. “De faciliteiten zijn top; volop licht en een

aangenaam binnenklimaat. Ook de zichtlocatie geeft beide 

bedrijven een impuls. Er wordt momenteel druk gebouwd 

aan een nieuwe uitbreiding langs de bestaande productiehal. 

Daar komt onder meer een grote ruimte voor cleanroom-

assemblage voor roestvastalen machineonderdelen.”

Eerste kennismaking
Een van de VGI-Promatec-klanten is Umincorp. “Dit bedrijf 

ontwikkelde een uniek procedé voor het scheiden van 

plastic,” vertelt sales manager Ed Jansen. “Bij de fabriek van 

Umincorp waren wij verantwoordelijk voor het mechanische 

deel. De besturing is door Van den Pol aangelegd.” Het was 

een eerste kennismaking voor beide bedrijven. “Bij zo’n 

samenwerking merk je al snel wat je aan elkaar hebt.”

Samen compleet
De ervaring bij Umincorp was voor VGI-Promatec aanleiding 

voor een vervolg. “Onze activiteiten vullen elkaar aan; samen 

bieden we een complete oplossing. Bij een aanvraag voor de 

grootschalige recycling van plastic flessen en blikjes is Van 

den Pol aangehaakt voor elektra en besturing. Inmiddels is op 

zes locaties een complete transport- en sorteerlijn gebouwd.”

De matchende mentaliteit van VGI-Promatec

“Trots op wat we hier maken”

Wisselwerking werkt
De samenwerking bevalt nog steeds, stelt Jansen. “Op alle niveaus 

schakelt Van den Pol snel en er wordt duidelijk gecommuniceerd. 

Belangrijk is ook dat de mentaliteit van beide bedrijven overeenkomt. 

Dat werkt wel zo prettig. Op hun beurt heeft Van den Pol ons bij 

een aantal aanvragen betrokken. Ik verwacht dan ook veel van onze 

wisselwerking in de toekomst.” <<

“Samen bieden we een 
complete oplossing.”

Umincorp ontwikkelde een uniek procedé
voor het scheiden van plastic.
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De gemiddelde leeftijd bij Van den Pol is 38 jaar. Belangrijk 

voor dit lage getal is de eigen bedrijfsschool. Deze Topklas 

zorgt voor een continue instroom van jonge medewerkers. 

“Goed voor dit bedrijf en voor de samenleving. Die kan niet 

zonder technisch talent.”

“Goed opgeleide jonge medewerkers zijn een vereiste 

om klanten te kunnen blijven bedienen,” zegt Wim van 

den Pol. Begin deze eeuw werd de kwaliteit van de 

instroom problematisch. “Met alleen een bedrijfsschool 

in de avonduren duurde het te lang om medewerkers op 

te leiden tot zelfstandig monteur. Daarom zijn we in 2006 

gestart met een dagopleiding.”

Schot in de roos
In deze Topklas gaan jongeren een dag in de week naar 

school en werken de overige dagen. “In samenwerking 

met mboRijnland leiden we op voor een erkend diploma. 

Zo’n eigen bedrijfsschool vergt een forse investering. Maar 

al vanaf de start bleek het een schot in de roos. De Topklas 

zorgt voor een continue instroom van jonge monteurs. 

Daarmee helpen we niet alleen dit bedrijf maar ook de 

maatschappij; die kan immers niet zonder technisch talent.”

3 d’s
Welke eigenschappen zoekt Van den Pol bij nieuwe 

Topklassers? “Fris uit de ogen, recht op de stoel; zo 

vatten we het samen. Wij dragen kennis en ervaring over, 

jongeren moeten zich inzetten en verder willen komen. 

Dat vereist 3 d’s: daadkracht, discipline en doorzettings-

vermogen.” Startende Topklassers zijn jong, vaak 16 of 17. 

“Ze beginnen als de dagen korter worden, moeten vroeg 

op terwijl het steeds kouder wordt. Dat is soms best zwaar.”

Voorafgaand aan een schooljaar is er een driedaagse kennis-

making. “Daar doen potentiële Topklassers al praktische 

klussen en ervaren wat later van ze verwacht wordt. 

Sommigen merken dan: dit is toch niets voor mij.”

Rare sprongen
Van den Pol leent de jongeren van hun ouders. “Zo zien 

we dat echt. We zorgen goed voor ze en er is alle aandacht 

voor veiligheid.” 

Ervaren monteurs nemen de Topklassers onder hun hoede. 

“In feite het meester-gezelsysteem zoals dat al eeuwenlang 

functioneert. Ze leren de kneepjes van het vak en onze best 

practices. Op hun beurt brengen jongeren digitale 

vaardigheden mee. Ook hebben ze een frisse blik, zijn niet 

belast met oude kennis. Zo houden ze ons een spiegel voor. 

Natuurlijk, het blijven pubers die soms rare sprongen maken. 

Maar ze zorgen dat dit bedrijf jong blijft, letterlijk en figuurlijk. 

Ze geven ons nieuwe energie.”

Jochies groeien door
Vanaf de start zijn 368 diploma’s uitgereikt en 220 jongeren 

volledig opgeleid in de Topklas. “Velen daarvan werken hier 

nog altijd en vormen zo het fundament van dit bedrijf.

De jochies van toen - meisjes zijn helaas nog een

uitzondering - groeiden door en realiseren zelfstandig gave 

projecten. Dat motiveert nieuwe Topklassers.”

Toekomst verzekerd
De klas van 2023 zit stampvol. “Het animo voor ons 

vak neemt gelukkig toe, waarschijnlijk door alle aandacht 

voor onderwerpen als groene stroom, 

elektrisch rijden en netcongestie. 

Steeds meer jongeren en ook 

ouders realiseren zich dat

met een goedbetaalde baan

in de techniek je toekomst

verzekerd is.” <<

Fabian Rabouw - Topklasser
“Samen gek doen vind ik super.”

“Voor de middelbare school moest ik stage lopen bij een elektrobedrijf. 
Tijdens een infoavond viel Van den Pol op. Toen de stage afgerond was, 
kreeg ik meteen de vraag of de Topklas iets voor mij was.

Er valt hier nog veel te leren. Daardoor hoop ik meer inbreng te 
krijgen. Dan wil ik leidinggevend monteur worden en ook zelf 
een maatje opleiden.

Het is belangrijk dat er steeds nieuwe mensen binnen Van den Pol 
komen met een frisse blik en andere ideeën. Het is altijd goed 
problemen van meer kanten te bekijken.
  
Het is geweldig met collega’s te werken; de gezelligheid en samen 
gek doen vind ik super. Natuurlijk moet er gewerkt worden maar 
een lolletje op zijn tijd kan zeker.”

Mike van Mourik - Topklasser
“Wij zijn de volgende generatie elektromonteurs.”

“Toen ik op zoek was naar een leuk bedrijf stelde een kennis voor 
bij Van den Pol te kijken. Ik heb voor de Topklas gekozen omdat je 
hier veel aandacht krijgt en zo ook de theorie beter leert.

De jaren als leerling monteur steek je het meest op over het vak. 
Later kan ik dan als zelfstandig monteur aan de slag. Ik krijg er 
energie van als ik iets nieuws leer. Of wanneer ik een woning heb 
afgerond en een laatste check doe. Dat geeft echt voldoening.

Topklassers voorzien Van den Pol van energie doordat wij de 
volgende generatie elektromonteurs zijn. Elk bedrijf heeft nieuwe 
inbreng nodig.”

Topklassers geven 
Van den Pol nieuwe energie

“Fris uit de ogen, 
recht op de stoel”

Emmely Slingerland‑Verhoef neemt geleidelijk 
het stokje over van Wijnand de Wit, vanaf de 
start als docent aan de Topklas verbonden.
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De bedrijfsnaam laat over het specialisme geen twijfel bestaan: 

Retail Bouw Nederland (ver)bouwt winkels, onder meer voor 

grote ketens. “Daarvan kennen we Van den Pol al vele jaren,” 

zegt projectleider Twan Hulzink. Niet alleen individuele winkels, 

ook winkelcentra moeten aantrekkelijk blijven. “Daarom wordt 

Retail Bouw steeds vaker gevraagd voor renovatie van complete 

gebieden. Opdrachtgevers zijn eigenaren als CBRE, 

Kroonenberg Groep en Wereldhave.”

Blikvangers
Laatstgenoemde winkelbelegger heeft ook het Dordtse 

winkelcentrum Sterrenburg in portefeuille. “In 2019 zijn we 

hier gestart met een uitbreiding en facelift. Na de casco-

oplevering van nieuwbouw voor Jumbo begon de make-over 

van de bestaande passage. We hebben puien vervangen, 

nieuwe plafonds en wanden aangebracht. Van den Pol 

ging in ons tempo mee. Oude installaties zijn afgekoppeld, 

nieuwe voedingen geïnstalleerd. Op basis van het lichtplan 

is de complete verlichting vervangen, met hanglampen als 

prominente blikvangers. Van den Pol heeft ook de geluids-

installatie vernieuwd en laadpalen aangelegd.”

Wederzijds vertrouwen
Renovatie van een winkelcentrum is niet te vergelijken met een 

nieuwbouwproject, stelt Hulzink. “Je weet bij de start nooit 

precies wat je tegenkomt. Ook blijven alle winkels open; de 

overlast voor winkeliers en het publiek moet minimaal zijn. 

Dat vereist bouwpartners die hiermee om kunnen gaan en 

Van den Pol doet dat dat als geen ander. Ze improviseren als 

het nodig is en storingen worden zo snel mogelijk opgelost; de 

formele afhandeling volgt later wel. Belangrijk, want een winkel 

is in zo’n situatie echt onthand. Dit wederzijdse vertrouwen 

baseert zich op onze ervaringen uit het verleden en is cruciaal 

bij een project als dit. We kunnen op elkaar bouwen.”

Complimenten doorspelen
Eind maart 2023 vond de feestelijke opening van het

vernieuwde Sterrenburg plaats, vijftig jaar na ingebruikname 

van het winkelcentrum. “Eigenaar Wereldhave was tevreden 

over het eindresultaat. Die complimenten delen we graag met 

partners als Van den Pol.” <<

Metamorfose voor Winkelcentrum Sterrenburg

“We kunnen op elkaar bouwen”

“Niet alleen individuele winkels, 
ook winkelcentra moeten aantrekkelijk blijven.”

Twan Hulzink (Retail Bouw Nederland)

Na een uitbreiding en ingrijpende renovatie is Winkelcentrum Sterrenburg klaar voor de

toekomst. Zo’n project vergt flexibiliteit én oplossend vermogen van de bouwpartners.

“Je weet bij de start nooit precies wat je tegenkomt.”
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T e a m w o r k
“Op de vraag van de VvE wat het beste laadconcept was, 

adviseerden wij een dynamische laadinfrastructuur van 

Q-Charge met 23 individuele Zapptec laadstations,” 

zegt projectleider Dennis van Meurs.

“Als werkvoorbereider heb ik de communicatie verzorgd 

tussen opdrachtgever, leveranciers en monteurs,” vertelt 

Stephan van Oosterum. “Denk aan een inventarisatie van 

de kosten, het bestellen van materialen, configureren van 

het monitoringportal en het ontwerp van de installatie samen 

met leverancier Eleqtron en de monteurs. Ik had nog niet veel 

ervaring als werkvoorbereider. Door praktische tips van de 

monteurs is er een prima eindresultaat neergezet. We 

hebben alles samen uitgevoerd, echt als een team.”

“De betrokkenheid van de monteurs voorafgaand aan 

de werkvoorbereiding was cruciaal voor dit project,” stelt 

Dennis van Meurs. “Vooraf gaf de leverancier een toelichting 

over de verschillende componenten en de portal. Hierbij waren 

ook de monteurs aanwezig. Zo konden we samen vooruit-

denken over de beste praktische oplossingen. Stephan 

kreeg volop ondersteuning.”

“We hebben meegedacht met de werkvoorbereiding, 

kabelgoten gemonteerd, kabels getrokken en de laadstations 

opgehangen,” aldus Jeroen Groenendijk, Erik de Koning en 

Peter de Jong. “Ook is de bestaande hoofdverdeelkast voor-

bereid voor deze uitbreiding. Er loopt een flatbandkabel rond de 

hele garage. Hierdoor is altijd ruimte voor nieuwe laadstations; 

het maakt deze installatie toekomstgericht.”

“Uiteindelijk zijn het de monteurs die ervoor zorgen dat een 

project succesvol verloopt,” benadrukt Dennis van Meurs. “Het 

directe contact met de opdrachtgever is daarbij erg belangrijk, 

zeker omdat wij bij de afdeling Service & Onderhoud vaak ons 

werk doen in een bewoonde omgeving. Door korte lijnen wordt 

snel geschakeld en verloopt de uitvoering vaak probleemloos. 

Eindresultaat was ook in dit geval een tevreden klant.” <<

Peter de Jong, Dennis van Meurs,
Jeroen Groenendijk, Erik de Koning en Stephan van Oosterum.

Van den Pol-klanten zien vaak alleen de 

monteur of een projectleider. Maar aan elk 

project wordt door heel team gewerkt. Dat 

stellen we graag voor, in dit geval bij de aanleg 

van laadinfrastructuur voor de VvE Defensie Eiland 

in Woerden. Teamleden waren Erik de  Koning, 

Jeroen Groenendijk en Peter de Jong (monteurs), 

Stephan van Oosterum (werkvoorbereider) en 

Dennis van Meurs (projectleider).

“We hebben alles samen uitgevoerd, echt als een team.”
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Stap voor stap verbetert en verduurzaamt de Van Nieuw-

poort Groep haar huisvesting. Na een reeks maatregelen 

heeft het hoofdkantoor in Gouda nu Energielabel A+.

De Van Nieuwpoort Groep bestaat uit een keten bedrijven die 

hoogwaardige bouwgrondstoffen en -producten levert. Het 

Goudse familiebedrijf is met 350 medewerkers zowel actief 

in Nederland als over de grens in België en Duitsland. “We 

winnen in groeves en maken daar natuurgebieden van,” zegt 

manager duurzaamheid Edo Peet. “Vaak zijn we jarenlang op 

zo’n locatie actief.”

EPS-specialist
De gewonnen grondstoffen worden geleverd aan de bouw maar 

Van Nieuwpoort verwerkt deze ook zelf tot betonmengsels en 

betonvloeren. “Daarnaast is Van Nieuwpoort al ruim veertig jaar 

specialist op het gebied van EPS, beter bekend als piepschuim. 

Dit wordt niet alleen verkocht maar ook gebruikt als isolatie-

materiaal in de eigen kanaalplaatvloeren. Steeds vaker wordt 

EPS duurzaam gerecycled.”

Huisinstallateur
Het hoofdkantoor in Gouda is twintig jaar oud. “Na zo’n periode 

zijn onderdelen toe aan vervanging of verbetering,” zegt facilitair 

manager Freek Pijnacker. “Als huisinstallateur is Van den Pol 

daarbij onze vaste partner. In zo’n rol is niet alleen vakkennis 

van belang maar ook de manier van samenwerken. Die bevalt 

prima; altijd oplossingsgericht, met korte lijnen.” 

De afgelopen jaren is onder meer de E-installatie vernieuwd 

en werd de brandmeldinstallatie vervangen. “Ook heeft 

Van den Pol de elektrische laadvoorzieningen uitgebreid 

en vernieuwd. Meest recente project is de verduurzaming 

van de gebouwverlichting.”

Gasloos kantoor
De ingrepen zijn onderdeel van een planmatige verduur-

zaming van gebouwen en processen. “Er geldt een energie-

besparingsplicht voor maatregelen met een terugverdientijd 

tot vijf jaar,” aldus Peet. “Die zijn in kaart gebracht en ingepast 

in het reguliere investeringsprogramma. Zo is in 2022 de 

complete klimaatinstallatie vervangen. De huidige gasgestookte 

CV zal worden vervangen door elektrische warmtepompen. 

Streven is om voor 2024 gasloos te zijn in Gouda; een grote 

stap bij onze verduurzaming.”

Datzelfde geldt voor het vervangen van de verlichting. Pijnacker: 

“Alle TL-lampen zijn vervangen door led met bewegings-

sensoren. In een aantal gevallen was aanpassing van de 

armaturen nodig. Van den Pol heeft de overlast bij de 

werkzaamheden tot een minimum beperkt.”

Fijnmazige informatie
Na alle maatregelen heeft het hoofdkantoor nu Energielabel A+. 

“Er resteren nog een paar aandachtspunten,” zegt Peet. “De 

PV-installatie is ruim tien jaar oud. In overleg met Van den Pol 

onderzoeken we vervanging plus een mogelijke uitbreiding. De 

vraag is of de constructie van het dak dat toelaat. Verzekeraars 

zijn streng.”

Andere wens is het monitoren van installaties. “Er is 

behoefte aan fijnmazige informatie. Dus niet alleen data 

op hoofdmeterniveau, maar per installatie en machine, bij 

voorkeur op afstand uitleesbaar. Dat levert een gedetailleerd 

inzicht op in de impact van verduurzamingsmaatregelen. Ook 

neemt de betrouwbaarheid toe. Zo kan een hoger stroom-

verbruik van een machine een indicatie zijn dat er iets mis is. 

We kunnen dan tijdig ingrijpen.” <<

Ledverlichting beperkt energieverbruik

Van Nieuwpoort Groep 
verduurzaamt verder
Edo Peet en Freek Pijnacker

“Streven is  om voor 2024 
gasloos te zijn in Gouda.”
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werk
aan het actuele

projecten door
de club van 250 

NIEUWBOUW 96 TIJDELIJKE WONINGEN 
TIWOS TILBURG
In Tilburg is Van den Pol samen met Daiwa House 
Modular Europe gestart met de bouw van
96 appartementen voor gemengd wonen.
Het tijdelijke appartementencomplex wordt naar
verwachting in februari 2024 opgeleverd.

NIEUWBOUW TU DELFT 
GEBOUW LOGISTIEK & MILIEU
Op de TU Delft Campus Zuid is in samenwerking met 
bouwbedrijf De Vries en Verburg gestart met de nieuw‑
bouw Logistiek & Milieu. Het U‑vormige, duurzame 
gebouw zal functioneren als opslag‑ en distributie‑
locatie voor laboratoriumbenodigdheden. Oplevering 
naar verwachting in het eerste kwartaal van 2024.

NIEUWBOUW DC 
DE LOETEN AMSTELVEEN
Aan de Meerlandenweg wordt in samenwerking met 
Heembouw een distributiecentrum gebouwd van ruim 
27.000 m2 met kantoren en een mezzanine. Heembouw 
is ook verantwoordelijk voor het ontwerp. Het gebouw 
krijgt twintig dock‑deuren en is deelbaar in twee units, 
waardoor gebruik door meerdere huurders mogelijk is. 
Oplevering in het eerste kwartaal van 2024. 

NIEUWBOUW 34 APPARTEMENTEN
WESTVAARTPARK HAZERSWOUDE-RIJNDIJK
In opdracht van Aannemersbedrijf Van der Lecq
en Droogers is gestart met de bouw van een
appartementencomplex met 34 appartementen
voor een brede doelgroep. Het gebouw kent een
diagonale plattegrond; die zorgt voor optimaal
contact met de omgeving. De oplevering staat
gepland in het tweede kwartaal van 2024.
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PV-SYSTEEM ROESTVRIJSTAAL 
MONTFOORT
Dit nieuwe PV‑systeem omvat 580 panelen met een 
totaal vermogen van 250 kWp. Er mag geen energie 
terug worden geleverd aan het net. Daarom voorziet 
Van den Pol de installatie van een dynamische
vermogensregelaar. Die zorgt ervoor dat de
omvormers nooit meer leveren dan het actuele
verbruik op het moment van opwekken.

NIEUWBOUW 143 APPARTEMENTEN 
DE NIEUWE DEFENSIE BLOK 5 UTRECHT
In samenwerking met Era Contour is Van den Pol 
gestart met de bouw van blok 5 in nieuwbouwwijk 
De Nieuwe Defensie in Utrecht. 
Dit is een gebiedsontwikkeling met 950 nieuwbouw‑
woningen aan de rand van de binnenstad. Blok 5 
bestaat uit 143 sociale huurwoningen. Die worden 
naar verwachting in het eerste kwartaal van 2025 
opgeleverd aan woningcorporatie Woonin.

LAADPALEN HUIS VOOR DE 
PROVINCIE UTRECHT
Via een aanbesteding verkreeg Van den Pol de 
opdracht voor het leveren, installeren en onderhouden 
van dertig dubbele laadstations bij het Huis voor de 
Provincie in Utrecht. De laadstations worden verdeeld 
over drie parkeerterreinen.
Het gaat om de Twin 5 van Alfen. Dit innovatieve station 
is geschikt voor Vehicle‑to‑Grid (V2G) waarmee stroom 
uit de auto bijvoorbeeld gebruikt kan worden voor 
het voeden van de woning. Met de dertig laadstations 
kunnen medewerkers en bezoekers circa 25.000 km 
per werkdag laden.

NIEUWBOUW 15 ZORGSTUDIO’S 
OUR HOUSE RIJSWIJK
In samenwerking met Batenburg Bouw startte Van 
den Pol met de bouw van 15 studio’s Our House voor 
jongvolwassenen met een verstandelijke beperking. 
De kleinschaligheid van de woonvoorziening beoogt 
de zelfstandigheid van bewoners te vergroten. 
De zorgstudio’s worden naar verwachting in het 
najaar van 2024 opgeleverd.
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